
 

 
 
 
Financiële beschouwingen en 1e termijn bij de Programmabegroting 2020 
 
Inleiding 
Voor ons ligt de Programmabegroting 2020, waarvoor onze dank aan het ambtenarenapparaat en 
het college. Onze complimenten voor de opzet. De programmabegroting is prettig te lezen.  
 
We zijn inmiddels een jaar onderweg op de nieuw ingeslagen weg met het werken met een 
raadsbreed akkoord. Inmiddels hebben we een evaluatie gehouden waarbij duidelijk is geworden 
dat, zoals we bij de start of al voor de start aangaven, dat dit een andere houding vergt van 
raadsleden, van collegeleden en van het ambtenarenapparaat. Een ieder zoekt naar zijn eigen rol en 
eigen mogelijkheden en kansen en dat voelt nog onwennig en stemt (nog) niet tot volle 
tevredenheid. Daar valt nog werk te verrichten. Voor alle partijen. 
 
Een groot deel van onze taken wordt uitgevoerd in Gemeenschappelijke Regelingen. Daar zit een 
groot deel van ons budget in en daarop valt lastig te sturen. Maar als de gemeenten samen met het 
Rijk ‘de trap op, maar ook de trap af’ gaan, kan het niet anders dat de Gemeenschappelijke 
Regelingen ook mee de trap op, maar ook mee de trap af gaan. Het is tenslotte verlengd bestuur. 
Omdat het voor raadsleden lastig is om in de keuken te kijken van de Gemeenschappelijke 
Regelingen vragen wij onze collegeleden, die allen lid zijn van de Dagelijks of Algemene Besturen van 
deze regelingen het volgende. Bij de aanbieding van de stukken van de Gemeenschappelijke 
Regelingen in de planning en control cyclus zat tot vorig jaar een toetsingsformulier. Dit was voor de 
raadsleden plezierig. Dit jaar zat dit er niet bij. Dat is jammer. We hopen dat dit weer wordt 
ingevoerd. Maar er is/was dus een adviesgroep. Zou er niet een commissie in het leven kunnen 
worden geroepen die de raad kan adviseren welke bezuinigingen mogelijk zijn en wat voor gevolgen 
dat heeft? ‘Iedereens geld is niemands geld en niemands geld is iedereens geld’ kan er soms toe 
leiden, dat ook bij de Gemeenschappelijke regelingen niet altijd even zuinig met de centjes van de 
burgers wordt omgegaan. Wij vermoeden dat er een efficiencyslag te maken is bij de GR-en. Vandaar 
ons voorstel.  
 
De financiële positie van gemeenten staat onder druk. Overal kampen gemeenten met grote 
tekorten op de jeugdzorg en het overhevelen van taken van de landelijke overheid naar de 
gemeenten met een stevige bezuinigingstaakstelling wreekt zich nu. De overheid stelt incidenteel 
voor 3 jaar extra budget beschikbaar. Maar dat is niet de oplossing. De ‘boekhoudtruc’ die de 
gemeenten mogen toepassen door voor de twee jaren hierna met ‘fake’ geld hun 
meerjarenbegroting sluitend te krijgen is een kunstgreep. Er zal structureel extra middelen 
beschikbaar moeten worden gesteld door de overheid anders moeten gemeenten veel weg 
bezuinigen. Dat riekt naar onbehoorlijk bestuur temeer daar er miljarden op de plank liggen in Den 
Haag.  
 
Bestuur en ondersteuning  
Veel zaken kunnen inmiddels digitaal geregeld worden. Onze fractie vraagt al jaren naar de 
mogelijkheden van een digitaal intakeformulier voor burgers voor de regelingen die vermeld staan in 



de brochure “Voor mensen met wat minder doet de gemeente wat meer”. Het antwoord varieert 
van “een goed idee” tot “sympathiek” en daar blijft het bij. Digitalisering scheelt ten eerste tijd om 
formulieren uit te geven en ten tweede tijd om deze gegevens weer handmatig te moeten invoeren. 
Wanneer is dit gereed.  
 
De cijfers die komen uit ‘Waar staat je gemeente’ zijn altijd nèt niet beschikbaar ten tijde dat de 
Programmabegroting wordt opgeleverd. Is dat op de een of andere manier te vervroegen. Zo lopen 
we altijd 2 jaar achter en dat is bijzonder jammer. Onze vraag is: kan dit onderzoek of eerder worden 
uitgevoerd op kan ingepland worden dat dit nog ingevoerd kan worden in de begroting voordat deze 
naar de raad komt. De indicatoren staan er niet voor niets. Bovendien valt ons op dat de norm 
vermeld staat, waar we naar toe willen maar niet waar we vandaan komen door deze ok op te 
nemen. Deze gegevens staan wel vermeld in de jaarstukken. Is het mogelijk deze op te nemen? 
 
Veiligheid 
De Wet Verplichte Geestelijke Gezondheidszorg (WVGGz) wordt per 1 januari 2020 ingevoerd. Zijn 
hier in relatie tot de oude wet hogere financiële gevolgen voor te verwachten?  
In het programma Veiligheid staat ook de buurtbemiddeling vermeld. WelWonen speelt hier ook een 
rol in. De nieuwe directeur van WelWonen is op advies van wethouder Luyckx alle fracties 
langsgegaan om te spreken over de CAO verhogingen die binnen het budget moeten worden 
opgevangen. Kennismaken is uitstekend maar wij verwachten van de wethouder een voorstel over 
de gevolgen voor de dienstverlening van de welzijnskant van WelWonen bij geen, ten dele of  
volledige compensatie van deze CAO verhoging. Wij kijken daar dan ook naar uit.  
 
Beheer Openbare ruimte 
Komende jaren worden grote onderhoudsbestekken op de markt gebracht. Het huidige prijspeil ligt 
na de crisis substantieel hoger. Is het een overweging om te onderzoeken of het efficiënter is om 
weer een eigen buitendienst op te zetten of de buitendienst van Stede Broec SED breed te laten 
werken. Terugdraaien van besluiten als blijkt dat deze uiteindelijk minder goed uitpakken dan al dan 
niet door omstandigheden van buitenaf lijkt wel niet te kunnen. Deze vraag hebben we vorig jaar ook 
aan het college voorgelegd maar deze is toen niet beantwoord. Onze vraag is of hier een 
efficiencyslag mee kan worden gemaakt.  
 
En ook dit jaar vraagt de fractie van de SP zich ook af hoe het staat met de aanleg van parkeerterrein 
Flevolaan. Het is buitengewoon betreurenswaardig dat de raad niet geïnformeerd wordt over de 
gang van zaken nadat in juli 2017 hierover een raadsbesluit is genomen. Wij verwachten hierop op 
zeer korte termijn te worden geïnformeerd.  
Dit geldt overigens ook voor de alternatieve route onder de bestaande spoorwegbrug na het sluiten 
van de spoorwegovergang. Het is stil.  
 
Komt er een nieuwe ISV subsidie waarmee het parkeerterrein op de Noorderkade kan worden 
aangelegd?  
 
Ook hier zouden we graag bij de indicatoren de realisatie 2018 opgenomen zien worden. 
 
Wat zijn de financiële gevolgen van de omzetting van de reserve onderhoud kapitaalgoederen naar 
een voorziening onderhoud kapitaalgoederen, die gevoed moet worden op basis van een 
meerjarenonderhoudsplan.  Vorig jaar was het antwoord dat er op dat moment hard gewerkt werd 
aan de kostenramingen maar kon u nog geen datum noemen wanneer deze actualisering voor dit 
groot onderhoud zou zijn afgerond.  Is daar nu wel al meer zicht op? 
 
De klimaatverandering kan door niemand meer ontkend worden.  



We spreken al langer over het uitvoeren van de klimaatstresstest. De uitkomsten hiervan zien we 
graag in 2020 tegemoet met de conclusies die hieruit voortvloeien. De herinrichting van het 
Boschplein bijvoorbeeld werd opgeschort om te wachten op de uitkomsten van de stresstest. Hoe 
staat het hier nu mee.  
 
Economie 
Er gebeurt van alles op het gebied van de economie. Dat is goed om te zien maar is vaak ook nieuwe 
wijn in oude zakken. De fractie van de SP hoopt van harte dat er een goede samenwerking tussen alle 
verschillende ondernemersclubs tot stand komt en ziet dat er stappen in de goede richting worden 
gezet. Nautisch Enkhuizen is een mooi voorbeeld hoe goede samenwerking onderling tot betere 
resultaten voor alle deelnemers leidt.  
 
Er wordt ook al vele jaren gesproken over revitalisering van industrieterrein de Krabbersplaat. 
Komt/is hiervoor nu een plan en is hiervoor HIRB subsidie aangevraagd?  
De fractie van de SP spreekt haar teleurstelling uit over het uitblijven van de luwtedam en zullen ons 
hiervoor hard blijven maken. Dit zal namelijk bedrijven er toe brengen te verhuizen naar de 
Krabbersplaat, zoals we ook tijdens het bezoek aan Nautisch Enkhuizen hebben kunnen vernemen.  
 
Kunt u aangeven welke Westfriese speerpunten worden ingebracht bij het Onwikkelingsbedrijf 
Noord-Holland Noord.  
 
Samenleving 
Dit schreven we vorig jaar in onze SFB: 
Er is heel wat beroering binnen de Jeugdzorg. In hoeverre moet de raad zich zorgen maken? Komt er 
nog een evaluatie richting de raad over de vorige aanbesteding voordat de nieuwe aanbesteding in 
gang wordt gezet? Dit kan namelijk grote financiële consequenties hebben.  
 
Een vooruitziende blik blijkt maar weer. De jeugd heeft de toekomst en de kernvraag waarom we 
jeugdzorg verlenen luidt dat het er hoofdzakelijk om gaat dat een kind nu, morgen en overmorgen 
veilig is en zich kan ontwikkelen.  
Dat staat onder grote druk. Vandaar dat meerdere partijen de koppen bij elkaar hebben gestoken en 
een discussiestuk in de 18 Noord-Holland Noord gemeenten inbrengen om hierover met elkaar in 
discussie te gaan. Het is van groot belang dat wij ons als raad uitspreken over deze kernvraag.  
 
Er gebeurt veel binnen dit programma. Er gebeurt ook veel niet. Voor het reces hebben we het 
raadsvoorstel over de Flosbeugel teruggegeven. Dit zou na het reces weer naar de raad terugkomen 
en had haast in verband met de afwikkeling van het verzekeringsgeld. Ook hier is het stil. Waarom?  
Maar nog stiller is het rondom het IKC Binnenstad. De sleutel had in augustus 2017 al omgedraaid 
kunnen worden. Door de opeising van het bouwheerschap door het bestuur van Present is ernstige 
vertraging ontstaan met grote gevolgen voor de scholen en de buurt. De financiële gevolgen zijn door 
deze opgelopen vertraging groot. Voor het einde van het jaar wil de fractie de SP weten hoe dit 
verder verloopt. Anders stellen wij voor: terug naar het eerste plan. Het plan wat tot ieders 
tevredenheid, ook van de buurt, zou worden uitgevoerd.  
 
Ouderen moeten langer thuis wonen. Soms kan dat niet meer, maar de wachtlijsten lopen op. Deze 
ouderen vallen dan al onder de Wet Langdurige Zorg en moeten met ondersteuning van de 
wijkverpleging deze wachttijden overbruggen. Er bereiken ons verontrustende berichten dat ook de 
wijkzorg onder druk staat. Dit leidt/kan leiden tot schrijnende situaties. Kunt u in overleg met de 
zorgverzekeringen nagaan hoe dit binnen Enkhuizen gesteld is en hoe dit aangepakt kan worden om 
hierin verlichting te bieden aan onze kwetsbare ouderen en hun al zwaar belaste mantelzorgers?  
 



Het vaststellen van de verordening is een bevoegdheid van de gemeenteraad tenzij die bij wet 
anders geregeld is. Komt de verordening abonnementstarief nog langs de raad? 
 
U geeft aan dat de transformatie opdracht binnen het Sociaal Domein ons dwingt om terug te gaan 
naar de kern waarom en wat we doen. Hoe kunnen we onze inwoners zo goed mogelijk 
ondersteunen. In het kader van de burgerparticipatie lijkt het onze fractie een heel goed idee om 
hierover de mening van de burgers te vragen. Tip: organiseer avonden avond voor de bewoners over 
de WMO? Of laten we dit als raad zelf doen. 
 
In de indicatoren staat bij jeugd een percentage. Alleen is niet duidelijk waarvan het percentage 
genomen. Kan dit toegevoegd worden. Deze kengetallen staan wel opgenomen in de jaarrekening. Is 
het een idee dit ook toe te voegen aan de begroting? 
 
Kosten binnensportaccommodaties 
De besluitvorming over het rapport “Levendig en levensvatbaar! Optimale 
binnensportaccommodaties in Enkhuizen” is enigszins vertraagd. Het is de bedoeling dat dit rapport 
z.s.m. ter besluitvorming aan uw raad wordt voorgelegd. Dit komt uit het antwoord op onze vraag 
van vorig jaar. We stellen deze opnieuw. Hoe staat het ermee, want ook hierin blijft het angstig stil. 
We roepen het college op om zolang nodig is de Sprong wel van het hoognodige onderhoud te 
voorzien. Met de laatste hevige regens regende het binnen ook. 
 
Wat is de status van de speellocaties waar teveel lood in de grond werd aangetroffen? 
 
Milieu 
Willen we de klimaatdoelen van Parijs halen dan moeten alle zeilen bij. Ons staat een grote uitdaging 
te wachten en de vraag is: bij wie leggen we de rekening. Wat ons betreft wordt die eerlijk verdeeld 
en ligt die niet alleen bij de gemeente en haar inwoners.  
 
De kosten van restverbranding stijgen van € 13,21 naar € 32,12 per ton. Dit schiet omhoog. Bij het 
nog nader vast te stellen Gemeentelijk Grondstoffen Plan (GGP) is hier winst te behalen. Dit kan 
bijvoorbeeld door de luierinzameling van particulieren, kinderdagverblijven en verzorgings-
/verpleeghuizen apart op te halen. De technieken om deze afvalstroom te verwerken leidt tot geen 
restafval. 
 
In de toelichting op de afwijkingen in dit programma zien we dat de lagere lasten van de inzameling 
vanwege de nieuwe DVO € 281.000 bedragen. Hier tegenover staan lagere opbrengsten in verband 
met de nieuwe DVO van € 43.000. Waarin zit het verschil? 
 
Vindt er binnen het Pact van Westfriesland overleg plaats over de schokkende beelden van Zembla 
met betrekking tot de bestrijdingsmiddelen.  
 
 
Volkshuisvesting en ruimtelijke ordening 
Recent kwamen er berichten in de media dat er veel meer asbestdaken zijn dan eerder werd 
aangenomen. Heeft u hier zicht op en welke maatregelen gaan we treffen.  
 
We horen ook hier graag hoe het staat met de ontwikkelingen van Tiny Houses en de ontwikkeling 
Bierkade. Bij deze laatste plannen gaan we er vanuit dat er een scenario komt inclusief behoud 
Stadskantoor en exclusief behoud Stadskantoor.  
 
De fractie van de SP stelt voor om in IJsselzand te vergaderen wanneer de Bloemenbuurt 
geagendeerd staat.  



 
Overig 
De fractie ziet voor het eerst voorzichtige vooruitgang binnen de SED. De openheid en transparantie 
waarderen we zeer.  
Is er al bekend wat de gevolgen zijn van de septembercirculaire? 
 
Lokale heffingen 
Bij de kostendekkendheid van de leges kijken we altijd naar verhoging van de tarieven. Is het ook 
mogelijk in het licht van lean-werken dat kostendekkendheid ook dichterbij komt doordat hierdoor 
een kostenverlaging is te realiseren?  
 
Weerstandsvermogen en risicobeheersing 
Is het acceptabel dat ons solvabiliteitsrisico onder de 20% daalt? Het ministerie van BZK geeft aan dat 
C aandacht vereist. Welke aandacht wordt hieraan gegeven om het weer naar B te krijgen? 
We zien ook dat de netto schuldquote stijgt. Het rentepercentage is nu laag. Worden nieuwe 
leningen afgesloten met een vast rentepercentage of is tussentijdse renteherziening ook mogelijk? 
 
Verbonden partijen 
Een aantal benoemde risico’s die bij de SED staan opgenomen hebben te maken met kennisgebrek. 
Ziet u kans om deze risico’s in de toekomst te verminderen wanneer de SED functioneert zoals in het 
verleden is voorgespiegeld? We doelen hier op minder kwetsbaarheid, minder monofuncties en 
meer kennis. 
 
Afsluiting 
De fractie van de SP zal een kritischer houding aannemen als het gaat om communicatie, 
terugkoppeling van college naar raad en betrekken van de burgers binnen de kaders van het werken 
met een raadsbreed akkoord.  
 
Namens de fractie van de SP, 
Margreet Keesman   
Fractievoorzitter 
 
enkhuizen.sp.nl 
@spenkhuizen.nl 
 
 
 


